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Geachte Raad, 

 

Beantwoording technische vragen Groen Links, agendapunt 5. Vaststelling Jaarstukken 

2015 

 

 

Nr Programma  Inleiding  Vraag 

1 Inleiding, p.20 Onder het kopje 

Democratische legitimatie 

van samenwerkingen staat: 

..Voor het college ligt een 

opgave om een voorstel te 

maken voor het hanteerbaar 

maken van deze 

problematiek. Samen 

optrekken van college en raad 

in dit vraagstuk is 

onontbeerlijk. In de paragraaf 

verbonden partijen wordt dit 

nader toegelicht. 

Waar kunnen wij deze 

toelichting vinden?  

 
Antwoord op vraag 1: 

De toelichting ontbreekt inderdaad. De vragen rond de democratische legitimiteit zijn in de 

raad aan de orde geweest in verband met de vaststelling van de Nota 

samenwerkingsverbanden op 9 juli 2015. Daarin is het instrumentarium opgenomen dat is 

aangereikt door de rekenkamercommissie Wassenaar, Voorschoten, Leidschendam-Voorburg 

en Oegstgeest. 

Toepassing van dit instrumentarium leidt ertoe dat de vragen over de democratische 

legitimiteit op een objectieve manier beantwoord kunnen worden. Dit zal in eerste instantie 

vooral het geval zijn bij nieuwe samenwerkingsverbanden. De implementatie van de Nota 

samenwerkingsverbanden zal in de jaren 2016 en verder vorm krijgen en duidelijk zichtbaar 

worden in de invulling van de paragraaf verbonden partijen. 



 

 

  

 

 

2 Programma 

wonen en 

leefomgeving, 

p.79 

De gemeente Voorschoten 

gaat een klimaatmonitor 

gebruiken. 

De monitor vormt een 

belangrijke bron voor de 

evaluatie en herijking van ons 

beleid. 

A. Per wanneer gaat de monitor 

worden gebruikt? 

B. Hoeveel reductie van CO2 

uitstoot heeft in 2015 

plaatsgevonden in 

Voorschoten? 

 
Antwoord op vraag 2A: 

De gemeente gebruikt de klimaatmonitor van Rijkswaterstaat (zie 

http://www.klimaatmonitor.databank.nl/jive/jivereportcontents.ashx?report=home&inp_geo

=gemeente_626&inp_comp=provincie&tabid=t1) om de ontwikkeling van de CO2-uitstoot in 

de gemeente te volgen.    

 

Antwoord op vraag 2B: 

De resultaten over 2015 zijn in 2017/2018 pas volledig beschikbaar. Uit de meest actuele 

cijfers (zie link hierboven) blijkt dat de CO2-uitstoot van de meeste sectoren in Voorschoten 

in 2014 iets lager was dan in 2013. Uit de benchmark blijkt verder dat de meeste sectoren 

in Voorschoten minder CO2 uitstoten dan de provinciale en landelijke gemiddelden. Soms 

komt dit omdat een sector niet of minder aanwezig is, zoals industrie en verkeer/vervoer. 

Alleen in de sector woningen stoot Voorschoten meer CO2 uit dan de provinciale en 

landelijke gemiddelden. 

 

3 Programma 

wonen en 

leefomgeving, 

p.79 

Het aspect duurzaamheid 

wordt betrokken bij nieuwe 

ruimtelijke ontwikkelingen. 

A. Op welke wijze gebeurt dit?  

B. Welke doelen heeft de 

gemeente hierbij? 

C. Wat van deze doelen is 

gerealiseerd? 

 
Antwoord op vraag 3A: 

Het aspect duurzaamheid maakt deel uit van het stedenbouwkundige Programma van Eisen. 

In situaties waarin de gemeente een grondpositie heeft wordt het aspect duurzaamheid ook 

geïntegreerd in de aanbestedingseisen en -wensen. Inschrijvers kunnen meer punten scoren 

naarmate zij meer eisen en wensen inwilligen.  

 

Antwoord op vraag 3B: 

De doelen zijn mede afhankelijk van de beoogde ruimtelijke inrichting, de andere criteria in 

het Programma van Eisen en de positie van de gemeente (zie antwoord 3A). Bij woningen 

zetten we in op ambitieuze energieprestaties (bij voorkeur een CO2-neutrale 

http://www.klimaatmonitor.databank.nl/jive/jivereportcontents.ashx?report=home&inp_geo=gemeente_626&inp_comp=provincie&tabid=t1
http://www.klimaatmonitor.databank.nl/jive/jivereportcontents.ashx?report=home&inp_geo=gemeente_626&inp_comp=provincie&tabid=t1


 

 

  

 

energievoorziening) en streven we, overeenkomstig de systematiek van GPR Gebouw naar 

een zo hoog mogelijke kwaliteit (gezondheid, gebruikskwaliteit, toekomstwaarde) bij een zo 

laag mogelijke milieubelasting. 

 

Antwoord op vraag 3C: 

Het is nog te vroeg om conclusies te trekken. De ruimtelijke ontwikkelingen waarin de 

bovenbeschreven aanpak wordt gevolgd bevinden zich nog in de beginfase. Pas in de fase 

van oplevering kan de balans worden opgemaakt. 

 

4 Programma  

wonen en 

leefomgeving, 

p. 84 

Voorgenomen doelstelling bij 

Dobbewijk, Rouwkooplaan en 

bedrijfsverzamelgebouw . 

A. Welke maatregelen zijn 

genomen met behulp van het 

duurzaamheidsfonds dat is 

ingesteld voor de Dobbewijk? 

B. De BIZ is niet ingevoerd per 

1 januari. Wat is de stand van 

zaken nu en wat doet het 

college?  
 

Antwoord op vraag 4A: 

Er is geen duurzaamheidsfonds ingesteld voor de Dobbewijk tenzij hiermee het éénmalig 

bedrag van € 14.000 bedoeld wordt dat beschikbaar is gesteld door de gemeente.  

Voor de bevordering van duurzaamheidsmaatregelen in het in 2015 geherstructureerde 

bedrijventerrein van de Dobbewijk is een éénmalig bedrag van € 14.000 beschikbaar gesteld 

voor onderstaande maatregelen. Voor de 14 uitgegeven en nog uit te geven nieuwe 

bedrijfslocaties is aan de desbetreffende bedrijven door de gemeente het volgende vanaf 

januari 2016 kosteloos aangeboden: 

1. een duurzaamheidsadvies van het adviesbureau Boom, 

2.  een startabonnement op de milieubarometer (=duurzaamheidsmonitor) van Stimular 

voor de duur van 1 jaar, 

3.  een abonnement op het Stimular instrument ‘kansen bij verkassen’ (nuttig bij 

verhuizen/verbouwen). 

Dit project loopt nog. 

 

Daarnaast zijn de volgende duurzame maatregelen getroffen in het stedenbouwkundige 

plan: 

• LED straatverlichting; 

• aanplant bomen en aanleg overig groen; aanleg groenstroken vindt deels voorjaar 2016, 

deels in 2017 plaats; 



 

 

  

 

• van belang voor de nieuwe bedrijfsgebouwen: de hemelwaterafvoeren (hwa’s) moeten op 

het regenwaterriool worden aangesloten; dit riool loost op het oppervlaktewater; het 

hemelwater 

 

Antwoord op vraag 4B: 

- De BIZ is een initiatief vanuit de ondernemers en de gemeente speelt een faciliterende 

rol. 

- Het bestuur van de VOD is momenteel bezig met het opmaken van een nieuwe 

begroting. 

- Bestuur VOD doet een informele draagvlakmeting onder de ondernemers en onderzoekt 

dus of er draagvlak is voor een nieuwe BIZ stemming. 

 

5 Programma 

jeugd, 

participatie en 

zorg, p. 97 en 

103 

In par. 3.1 wordt gemeld dat 

Stichting Voor Elkaar in 2015 

extra aanvullende subsidie 

kreeg. Op pag. 103 wordt 

voorgesteld om €75.000 

vanuit de WMO 

voorzieningen via een 

bestemmingsvoorstel van het 

resultaat beschikbaar te 

stellen voor Stichting Voor 

Elkaar in 2016. Deze is 

bestemd voor het maken van 

een omslag, onder andere in 

de personele sfeer. 

A. Hoe is deze €75.000 

uitgesplitst  naar specifieke 

doelen? 

Een jaarrekening gaat over de 

uitgaven van 2015.  

B. Waarom gaan deze en de 

andere bedragen van beslispunt 

3 e van het raadsvoorstel niet 

naar de algemene reserve?  

C. Wanneer precies heeft het 

college besloten tot het 

bestemmen van dit bedrag voor 

Voor Elkaar? 

 

Antwoord op vraag 5A: 

Het voorstel is om uit het Wmo-overschot van 2015 middelen mee te nemen naar 2016 en 

dit te bestemmen voor een eenmalige financiële impuls ten behoeve van de 

doorontwikkeling van de organisatie. Zoals geantwoord in de vergadering van 2 juni gaat 

het om de omslag van een organisatie die directe en individuele ondersteuning aan inwoners 

biedt, naar een organisatie die gericht is op signaleren en sterker maken van buurten. 

Daartoe is een sterke vrijwilligerscentrale nodig en een sterk sociaal team. De 

welzijnsorganisatie ‘Woeij’ is een goed voorbeeld van een brede welzijnsorganisatie. Voor 

Elkaar moet meer in de spilfunctie tussen formele en informele zorg komen. 

 

 

 

 



 

 

  

 

Antwoord op vraag 5B: 

Het klopt dat besluitpunt 3 e, overige resultaatbestemming over uitgaven in 2016 gaan; 

inhuur casemanager (€ 20.000), inzet bouwprojecten (€ 60.000) en subsidie stichting Voor 

Elkaar (€ 75.000). Volgens onze financiële beleidsregels hadden deze budgetten inderdaad 

bij de voorjaarsnota 2016 aangevraagd moeten worden. In het jaar 2015 zijn echter meer 

opbrengsten binnen gekomen voor de omgevingsvergunningen. De werkzaamheden om 

deze grote bouwaanvragen af te doen lopen door in 2016. Vanwege het directe verband met 

het jaar 2015 en de snelheid waarmee deze budgetten in 2016 benodigd zijn, is er voor 

gekozen om de budgetten voor een casemanager en voor toezicht op bouwprojecten al bij 

de jaarrekening 2015 aan te vragen. Op die manier kan het college een maand eerder de 

benodigde inzet plegen dan wanneer het bij de voorjaarsnota 2016 was aangevraagd.  

 

Ditzelfde geldt voor het budget voor de Stichting Voor Elkaar. In 2015 was een overschot op 

de Wmo-gelden in het programma Jeugd, Participatie en Zorg. Deze middelen blijven dus 

beschikbaar binnen het sociaal domein en waren niet in de concernreserve, maar in de 

bestemmingsreserve ‘uitvoering sociaal domein’ terecht gekomen. Het antwoord bij 5A licht 

toe waarom deze bestemming nodig is.  

 

Antwoord op vraag 5C:  

Sinds februari is duidelijk dat er een behoorlijke omslag nodig is bij de organisatie om de rol 

en taken van een toekomstbestendige, brede welzijnsorganisatie uit te kunnen voeren. 

Ambtelijk is onderzocht welke mogelijkheden er financieel zijn en begin maart is de 

(concept) tekst en het voorstel voor de jaarrekening opgesteld. Het uiteindelijke besluit is, 

als onderdeel van de besluitvorming rond de jaarrekening, genomen in de 

collegevergadering van 19 april 2016. 

 

6 Programma 

jeugd, 

participatie en 

zorg, p.102 en 

103 

Aan de eigen bijdrage WMO 

individuele voorzieningen is 

ene bedrag van circa 

€110.000 minder binnen 

gekomen dan begroot, aan de 

eigen bijdrage voor WMO 

begeleiding, waarvoor minder 

aanvragen zijn,  €35.000 

minder. Er is ook sprake van 

een afname van het aantal 

nieuwe aanvragen 

voorhuishoudelijke hulp, en 

dus minder uitgaven. Een 

oorzaak is de invoering van 

A. Hoe vaak zijn mensen 

benaderd? 

B. Wat zijn de antwoorden 

geweest? 

C. Onderneemt het college 

actie naar aanleiding van deze 

antwoorden? 



 

 

  

 

de eigen bijdrage.  

Mensen die zelf een 

voorziening in gaan kopen 

blijven wel in beeld: ze 

worden later benaderd met de 

vraag of hun voorziening 

functioneert. 
 

Antwoord op vraag 6A: 

Huishoudelijke ondersteuning: 

In 2015 hebben ongeveer 50 personen de voorziening beëindigd met als reden: eigen 

bijdrage te hoog (34), maakt geen gebruik meer (10), een eigen oplossing gevonden (6). 

Met 36 personen is in 2015 contact opgenomen.  

 

Antwoord op vraag 6B: 

Een particuliere hulp ingezet 68% 

Hulp uit sociale omgeving 14% 

Zelf weer doen met af en toe hulp 18% 

 

Antwoord op vraag 6C: 

In een enkel geval heeft de klant na een gesprek met de wmo consulent alsnog 

huishoudelijke ondersteuning aangevraagd bij de gemeente.  

Bij de overige wmo-voorzieningen is slechts in enkele gevallen een waakvlamfunctie nodig 

gebleken. 

Consulent geeft de klant overigens advies om een passende oplossing te vinden. 

 

7 Programma 

onderwijs, 

sport en 

cultuur, p.114 

en 115. 

De voorgenomen doelstelling 

van de bibliotheek: 

Een ondernemende 

bibliotheek. 

Een bibliotheek die er is voor 

alle inwoners. 

Een betaalbare bibliotheek. 

 

A. Waarop is de voorgenomen 

doelstelling voor de bibliotheek 

gebaseerd? 

B. Welke doelstelling heeft de 

gemeente voor de bestrijding 

van laaggeletterdheid, de 

versterking van de relatie met 

het onderwijs en de inzet van 

vrijwilligers? 

C. Doet Voorschoten mee met 

de Bibliotheek op School? 

 
 

 

 



 

 

  

 

Antwoord op vraag 7A:  

De doelstellingen komen voort uit het coalitieakkoord en de door de Raad vastgestelde 

kaders voor het bibliotheekbeleid. 

 

Antwoord op vraag 7B: 

 Bestrijding laaggeletterdheid 

Goed kunnen lezen is een voorwaarde voor maatschappelijke participatie. Hoewel Nederland 

wereldwijd op de derde plaats staat op het gebied van taalvaardigheid, is aandacht 

geboden. Het percentage van laaggeletterden is over een periode van 17 jaar gestegen van 

9,4% naar 11,9%. Nederland heeft 1,3 miljoen laaggeletterden. De groep bestaat vooral uit 

laagopgeleide volwassenen (vrouwen, werklozen en ouderen) en inburgeraars. In de regio 

Holland Rijnland zijn er ruim 50.000 personen tussen de 15 en 74 laaggeletterd. Om die 

reden werd in september 2013 het convenant Regionaal Bondgenootschap voor 

Geletterdheid door verschillende partijen ondertekend. Ook de gemeente Voorschoten en de 

OBVW sloten zich bij dit initiatief van onder meer Holland Rijnland, de Stichting Lezen & 

Schrijven en de gemeente Leiden om laaggeletterdheid te bestrijden aan. 

De doelstelling voor de bestrijding van laaggeletterdheid is om iedereen mee te kunnen 

laten doen in de maatschappij en de zelfredzaamheid van burgers te versterken. 

In dat kader is de bibliotheek in overleg met de gemeente van start gegaan met het 

opzetten van een ‘Taalhuis’. Het gaat hier om een pilot die loopt tot eind 2016. Doel van de 

pilot is om lokaal in Voorschoten meer taalaanbod te genereren, door taallessen te bieden 

aan mensen die op dit moment niet bereikt worden door het ROC. De taallessen voor deze 

doelgroep vinden plaats in de bibliotheek. Daarnaast worden de lessen van de docent 

ondersteund door taalvrijwilligers, die ook als taalmaatje gekoppeld kunnen zijn aan 

individuele taalvragers. In de bibliotheek wordt ook een spreekuur georganiseerd waar 

mensen met een taalvraag zich kunnen melden en kunnen worden doorververwezen naar 

het ROC, de taallessen in de bibliotheek, andere taallessen, of gekoppeld worden aan een 

taalmaatje. De pilot wordt gefinancierd met WEB-middelen.     

 Versterking van de relatie met het onderwijs 

Doelstelling is om meer jeugd in Voorschoten naar de bibliotheek te krijgen en kinderen te 

ondersteunen bij het leren lezen en het ontwikkelen van vaardigheden om kennis te 

vergaren. Daarnaast is het een wettelijke verplichting voor openbare 

bibliotheekvoorzieningen om het onderwijs te ondersteunen. 

 Inzet vrijwilligers 

De bibliotheek maakt meer gebruik van de inzet van vrijwilligers om daarmee kosten te 

besparen en het voorzieningenniveau te handhaven.  

In het kader van cultureel ondernemerschap ondersteunt de gemeente deze ontwikkeling.    

 



 

 

  

 

Antwoord op vraag 7C: 

Nee, maar jaarlijks brengen Voorschotense basisschoolleerlingen in groepsverband wel een 

bezoek aan de bibliotheek. In 2015 waren dit ongeveer 2130 leerlingen en 71 groepen. 

Daarnaast worden er aan basisscholen leskisten uitgeleend en komen groepen naar de 

bibliotheek om klassikaal te ruilen. 

 

8 Programma 

onderwijs, 

sport en 

cultuur, pag. 

115 en 116. 

 Wat heeft het college in 2015 

ondernomen op het gebied van 

Natuur en Milieu Educatie? 

 
Antwoord op vraag 8: 

Niets. Een aantal jaren geleden zijn de NME-activiteiten wegbezuinigd. 

 
 

 

 

Met vriendelijke groet, 

secretaris    burgemeester 

 

 


